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Vergadering platform Financieel Domein 

18 november 2022 
 

Bijeenkomstimpressie door Richard de Way, wethouder van Dinkelland 

 
 
“Op de VNG Overijssel-dag van 18 november jl. hebben 

we, pragmatisch als wij zijn, voorafgaand aan een 

energiek dagprogramma ook nog een vergadering van 

ons Platform Financieel Domein gehad. 

Voor sommigen van ons bleek de vergaderlocatie Dieka 

van de Kruusweg een wat verwarrende plek. Rondlopen 

met een bestuurlijke & financieel  

“in control–uitstraling” op een plek waar je in het verleden 

in schaars verlichte zalen misschien wel de 

tegenovergestelde uitstraling had. Dit zorgde ervoor dat 

bij menigeen actieve herinneringen boven kwamen 

drijven. 

 

Onder leiding van de kersverse voorzitter Evelien Zinkweg werd de agenda voortvarend ter 

hand genomen, nadat met enig inschuiven voor iedereen een zitplek was gecreëerd. Mooi 

om te zien dat er meer deelnemers waren dan vooraf aangemeld; een grote betrokkenheid is 

zichtbaar.  

  

David Rietveld nam ons mee in het vraagstuk van een 

nieuwe financieringsmethodiek na 2025 inclusief een 

verkenning op een groter eigen (lokaal) belastinggebied. 

Met zijn openingssheet werd het Ravijnjaar 2026 

onheilspellend in beeld gebracht, maar geheel in stijl van 

deze tijd hebben beelden meer impact dan teksten ☺   

 

Duidelijk werd waar de nieuwe financieringssystematiek niet over gaat (verdeling algemene 

uitkering – decentralisatie- en specifieke uitkeringen), maar zich richt op normering (nu nog 

trap op trap af) en het eigen belastinggebied. 

Verhelderend was dat David zowel de normeringssystematiek als het eigen belastinggebied 

in historisch perspectief had geplaatst; ofwel 100 jaar 

in 1 sheet. Zoals zo vaak is het goed om het verleden 

te (her)kennen om heden en toekomst beter te kunnen 

plaatsen. 

 

Uiteraard zijn vooral over het verruimen van lokale 

belastingen de meningen niet altijd gelijk uitgelijnd, 

maar de overwegende stemming is wel dat het gevaar 

dreigt dat die verruiming het instrument voor de Den 

Haag wordt om de gemeenten te gaan korten. 
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Voortvarend in gesprek gaan over die verruiming lijkt daarmee strategisch niet handig, 

zolang de financiering van de gemeenten na 2025 niet is geregeld. 

De ambitieuze tijdslijn c.q. indicatie is nu dat de voorjaarsnota van 2023 meer duiding zou 

kunnen geven. 

 

Het standpunt van VNG kan als volgt worden samengevat: 

• Normering huidige systematiek + bevriezing 

• Verruiming belastinggebied:  

Ja mits/nee tenzij aan vijf voorwaarden wordt voldaan 

• Opschalingskorting schrappen 

 

Tevens hebben we kort stil gestaan bij het belang van de status van onderwijshuisvesting 

(IHP) aangaande achterstallig 

onderhoud waarvoor tot nu in Den 

Haag onvoldoende urgentie lijkt. 

 

Martin Tenniglo van Oldenzaal heeft 

ons daarna bijgepraat over de 

gehouden inventarisatie aangaande 

energiecontracten. Een grove 

inschatting is dat de kosten voor 

Overijssel als geheel verdubbelen en 

dat 12 gemeenten hun begroting hier 

specifiek nog op hebben aangepast.  

Inmiddels is er een toezegging van 

de minister dat compensatie wordt 

gegeven aan die gemeenten die 

achteraf onnodig hun contract met GAZPROM hebben opgezegd. In de beoordeling van de 

casuïstiek per gemeente dient daarbij onderscheid te worden gemaakt tussen de 

kwalificaties ‘getroffen door zwabberend beleid’ of ‘reguliere einddatum contract’.  

 

Harry Scholten deed nog verslag van zijn deelname 

aan een heidag van de VNG-commissie Financiën 

waar met name de financieringssystematiek 

onderwerp van gesprek was en de hieraan 

verbonden in te nemen stelling. Zoals een goede 

heidag betaamt is er ook geïnvesteerd in de 

onderlinge verhoudingen voor toekomstig 

noodzakelijke krachtenbundeling.  

 

Daarmee kon de voorzitter het overleg tijdig afsluiten zodat we ons konden aansluiten bij het 

dagprogramma in een ambiance die meer dan eens vervlogen tijden deed herleven.”  


